

## «РАССКАЖИ МИРУ О СВОЕЙ РОЛИНЕ» КУРГАНСКАЯ ОБЛАСТЬ -

«Озеро Медвежье»

Здравствуй, огромный и прекрасный мир! Меня зовут Мельник Богдан (1 фото), мне 9 лет, я учусь в 3 классе.

Я родился и живу в России. Моя малая Родина Зауральский город Курган (2 фото). Курганская область особенно мне дорога, она совсем небольшая, но на её территории есть достопримечательности, и своя история.



Природа Курганской области уникальна. Озёра и реки придают особую роскошь Зауральскому краю. Большие и малые, прославленные и безымянные, сверкают они как голубые жемчужины и дарят нам свою красоту. Но есть среди них одно, которое знакомо и дорого мне с раннего детства. Озеро Медвежье... Чудо-озеро, удивительный уголок природы. В волшебном и живописном месте Курганской области, между рекой Тобол и Ишим, в 180 километрах от города Кургана раскинулось бессточное соленое озеро Медвежье.



Название озера пришло из очень красивой и образной легенды (3 фото). Говорят, в те времена, когда озеро скрывалось в первозданном лесу, приходил к нему огромный медведь с больной лапой. Дикого зверя заметили охотники, но увидев его больную лапу, пожалели его и стали наблюдать за ним. Медведь каждый день приходил к озеру и окунал свою лапу в воду, день за днём, пока рана не затянулась. Когда рана зажила, медведь радостно заревел, как-будто благодарил озеро, за то, что оно вылечило его. В этот момент раздался гром и молния, озеро мгновенно приняло очертание медведя. С тех пор, не одно столетие, целебное озеро зовется Медвежье. Правда это или нет, но озеро действительно напоминает по форме медведя.

60 Оно разделяется Окружность озера составляет КМ. множественными островками, которые разделены двумя озёрами -Большое Медвежье и Малое (4 фото). Вода и донные отложения обладают лечебными свойствами и используются для лечения в санатории «Озеро Медвежье». Летом в озере размножатся соленые артемии (рачки), которые придают озеру своеобразную окраску и выделяют ферменты, обладающие успокаивающим действием. Грандиозным богатством озера является иловая грязь, которая по своим лечебным свойствам ценнее всемирно известной иловой грязи Мертвого моря (Израиль). Иловая грязь озера используется для лечения различных заболеваний человека.





Соленость воды очень высока, показатель в 10 раз превышает уровня солености в Мировом океане. Зимой, озеро Медвежье не замерзает. летом. озере невозможно утонуть, вода держит тебя на поверхности, словно, ты «поплавок»!

Здесь, на озере Медвежье отдыхают

люди с разных уголков России. На берегу озера можно поставить палатку и отдохнуть на берегу живописного места, а можно приехать в санаторий «Озеро Медвежье». Голубое небо, чистый воздух, лечебная вода, травяной ковер под ногами – лучшее место для отдыха, после, которого чувствуещь прилив сил и радость общения друг с другом и с природой (5-6 фото). Если вы ни разу не были на этом удивительном озере, вам стоит хотя бы раз приехать сюда и насладиться чудесами Зауральской природы! Приезжайте к нам, вы точно не пожалеете! И пусть чудесный закат, на фоне зеркального отражения озера Медвежье, останется таким, каким он мне запомнился с раннего детства (7 фото)!



С уважением, Мельник Богдан



## "TELL THE WORLD ABOUT YOUR HOMELAND" KURGAN REGION – "Lake Medvezhve"

Hello, a huge and beautiful world!
My name is Miller Bogdan (1 photo), I am 9
years old, I study in the 3rd grade.

I was born and live in Russia. My small homeland is the Trans-Ural city of Kurgan (2 photos). Kurgan region is especially dear to me, it is quite small, but its territory has its own attractions and its own history.



The nature of the Kurgan region is unique. Lakes and rivers give a special luxury to the Trans-Ural region. Big and small, famous and nameless, they sparkle like blue pearls and give us their beauty. But there is one among them that is familiar and dear to me from early childhood. Lake Medvezhye... a miracle lake, an amazing corner of nature. In a magical and picturesque place of the Kurgan region, between the Tobol River and Ishim, 180 kilometers from the city of Kurgan, the drainless salt lake



Medvezhye is spread out.

The name of the lake came from a very beautiful and imaginative legend (3 photos). They say that in those days when the lake was hidden in the primeval forest, a huge bear with a sick paw came to him. The hunters noticed the wild beast, but when they saw his sick paw, they pitied him and began to watch him. The bear came to the lake every day and dipped his paw into the water, day after day, until

the wound healed. When the wound healed, the bear roared joyfully, as if thanking the lake for healing

him. At that moment, thunder and lightning rang out, the lake instantly took the shape of a bear. Since then, for centuries, the healing lake has been called Bear Lake. True or not, the lake really resembles a bear in shape.





The circumference of the lake is 60 km. It is divided by multiple islets, which are separated by two lakes – Bolshoe Medvezhye and Maloe (4 photos). Water and bottom sediments have medicinal properties and are used for treatment in the sanatorium "Lake Medvezhye". In summer, salty artemisia (crustaceans) multiply in the lake, which give the lake a peculiar color and secrete enzymes that

have a calming effect. The grandiose wealth of the lake is the silt mud, which is more valuable for its medicinal properties than the world-famous silt mud



of the Dead Sea (Israel). The silt mud of the lake is used to treat various human diseases. The salinity of the water is very high, the indicator is 10 times higher than the salinity level in the World Ocean. In winter, Lake Medvezhye does not freeze. And in summer, it is impossible to drown in the lake, the water keeps you on the surface, as if you are a "float"!

Here, on Lake Medvezhye, people from different parts of Russia rest. On the shore of the lake, you can put up a tent and relax on the shore of a picturesque place, or you can come to the sanatorium "Lake Medvezhye". Blue sky, clean air, healing water, a grass carpet under your feet is the best place to relax, after which you feel a surge of strength and the joy of communicating with each other and with nature (5-6 photos).

If you have never been to this amazing lake, you should come here at least once and enjoy the wonders of the Trans-Ural nature! Come to us, you will definitely not regret it!

And let the wonderful sunset, against the background of the mirror reflection of Lake Medvezhye, remain as I remember it from early childhood (7 photos)!



Sincerely, Miller Bogdan